
Raadsinformatiebrief
 2020-05

Verleende omgevingsvergunningen in afwijking van het bestemmingsplan
Ten behoeve van een betere dienstverlening heeft de gemeenteraad besloten een verklaring 
van geen bezwaar af te geven voor de verlening van een omgevingsvergunning in afwijking 
van het bestemmingsplan (‘het Wabo projectbesluit’, zie raadsvoorstel 154891, 17 februari 
2011). Hierbij is toegezegd dat de raad wordt geïnformeerd wanneer gebruik gemaakt is van 
deze bevoegdheid. Eens per kwartaal wordt een nieuw overzicht gestuurd.
Het college heeft met gebruikmaking van deze bevoegdheid geen omgevingsvergunning(en) 
in afwijking van het bestemmingsplan verleend (periode 1 januari 2020 tot 1 april 2020) 

De verleende omgevingsvergunning(en) zijn ook in te zien op ruimtelijkeplannen.nl.

Hondenuitlaatveld in Achterveld
Er is in de afgelopen jaren de vraag ontstaan voor een losloopveld voor honden in 
Achterveld. Medio mei van dit jaar wordt aan de rand van Achterveld een omheind veld 
tijdelijk in gebruik genomen waar honden mogen loslopen. In de toekomst zijn er namelijk 
bouwplannen voor dit gebied. De voorziening is gelegen tussen de Meester van Bergenweg 
en de Ruurd Visserstraat en meet circa 20 x 90 meter.

Evaluatie Burenakkoord
Op 27 september 2016 heeft het college de beleidsregel ‘notitie Burenakkoord’ vastgesteld. 
Toen is ook besloten om dit nieuwe instrument te evalueren en de raad mee te nemen in het 
proces. Aanleiding voor de notitie was onderzoek naar vermindering van regeldruk, 
vereenvoudiging van het welstandsbeleid en vergroten van lokaal zeggenschap. Het 
burenakkoord is gericht op het verbeteren en vereenvoudigen van de procedures voor kleine 
initiatieven in het achtererfgebied. 

Daarnaast was de wens om de wijze van meting van draagvlak (zowel de werkwijze als 
instrument) te verankeren in de gemeentelijke regels en kaders.
a. De vastgestelde evaluatiedoelen zijn:
b. Helpt het Burenakkoord initiatiefnemers, wat zijn hun ervaringen;
c. Draagt het Burenakkoord bij aan ruimtelijke kwaliteit;
d. Hebben we de indruk dat er rechtsongelijkheid/ willekeur ontstaat;
e. Wordt er misbruik gemaakt van het instrument;
f. Scheelt het in bezwaar- en beroepsprocedures;
g. Welke punten komen in aanmerking voor aanpassing van het beleid.

a. Helpt het Burenakkoord initiatiefnemers, wat zijn hun ervaringen?  
Helpt het burenakkoord initiatiefnemers
In slechts twee gevallen paste het initiatief binnen de kaders van het burenakkoord. In 
beide gevallen is vergunning verleend zonder ruimtelijke overwegingen (waarom is 
afgeweken van het bestemmingsplan) van de gemeente. Er is vergunning verleend op 
basis van het burenakkoord. In beide gevallen betrof het een overschrijding van de 
bouwregels (maximaal m2 te bebouwen) en niet het welstandsbeleid. In de overige (ook 
zeer beperkte) gevallen paste de initiatieven niet binnen de kaders van het 
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burenakkoord, maar is de mening van de omgeving wel meegenomen in de 
besluitvorming van het college. 
In de evaluatie is ook het participatieproces rondom het kappen van gemeentelijke 
bomen meegenomen. Dit is gedaan omdat beide procedures met elkaar gemeen hebben 
dat een gemeentelijk besluit om mee te werken afhankelijk wordt gemaakt van het 
draagvlak onder omwonenden, en dat de initiatiefnemer/aanvrager verantwoordelijk is 
voor de draagvlakpeiling Het kapbeleid is geëvalueerd en aan de hand van de evaluatie 
aangepast. Deze ervaringen kunnen onder de omgevingswet worden meegenomen in 
samensmelten met het beleid voor kleine ruimtelijke initiatieven. Uit deze evaluatie kwam 
onder andere naar voren dat burgers het niet eenvoudig vinden om zelf met de buurt te 
overleggen. Duidelijkheid is een heel belangrijk aandachtspunt. Dit voorkomt ook dat er 
onvoldoende of misleidende informatie wordt gegeven.

b. Draagt het Burenakkoord bij aan ruimtelijke kwaliteit?  
In twee andere gevallen waarbij het burenakkoord is gebruikt, pasten de aanvragen niet 
binnen de kaders van het burenakkoord. In beide gevallen betrof het een dakopbouw. 
Beiden hadden te maken met afwijking van de regels en welstand. De ene dakopbouw had 
een unaniem akkoord.  Bij de andere dakopbouw was 1 bewoner niet akkoord en de overige 
bewoners wel. De mening van de buurt is meegenomen in de besluitvorming van het 
college. Beide vergunning zijn verleend.

In de afgelopen jaren (vanaf 2016) is er weinig gebruikt gemaakt van het burenakkoord. Er 
kan daarom geen uitspraak worden gedaan of het burenakkoord bijdraagt aan de ruimtelijke 
kwaliteit. De indruk is dat initiatiefnemers meer kijken naar de praktische kant van een 
bouwwerk dan naar het uiterlijk.

c. Hebben we de indruk dat er rechtsongelijkheid/ willekeur ontstaat  
Er zijn geen gevallen van rechtsongelijkheid ontstaan. Er is wel een bewoner geweest 
die vond dat er ongelijkheid is. Dit had te maken met het feit dat door initiatiefnemer de 
indruk was gewekt dat de dakopbouw op een twee-onder-één-kap woning, ook 
gerealiseerd kon worden op één helft van de twee-onder-één-kap woning. Duidelijkheid, 
ook van onze kant, bij initiatieven is daarom een heel belangrijk aandachtspunt. Dit 
voorkomt dat er onvoldoende of misleidende /onduidelijke informatie wordt gegeven.

d. Wordt er misbruik gemaakt van het instrument?  
Wij hebben niet de indruk dat er misbruik is gemaakt van het instrument, wel zoals 
hierboven al is aangegeven onvoldoende/ geen duidelijke informatieverstrekking door 
initiatiefnemer.
Bij het kappen van bomen blijft het zaak op te letten bij groepen van bomen.  Voor een 
groep gemeentelijke bomen kan geen kapvergunning worden aangevraagd. Opgelet 
moet worden dat een hele groep bomen verdwijnt doordat er afzonderlijke kapaanvragen 
worden gedaan en dus stapsgewijs toch de hele groep gekapt wordt.

e. Scheelt het in bezwaar- en beroepsprocedures  
Er kan geen vergelijk worden gemaakt of het toepassen van het burenakkoord heeft 
geleid tot een vermindering van het aantal bezwaar- beroepsprocedures. Er is te weinig 
gebruik gemaakt van het instrument. Ook hebben de verzoeken niet geleidt tot 
aanpassing van een plan waardoor een procedure is voorkomen.

f. Welke punten komen in aanmerking voor aanpassing van het beleid  ?
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 Spelregels duidelijker maken, zoals bijvoorbeeld wat is een klein initiatief
 Handvatten t.b.v. initiatiefnemers maken, zoals standaardbrieven en 

handtekeningenlijst
 De gemeente bepaalt de cirkel van belanghebbenden;
 Eenieder 1 week bedenktijd geven;
 Beleid vindbaar maken

Praktijk
Er is nagedacht waarom er zo weinig gebruik gemaakt is van het burenakkoord. De 
volgende twee redenen worden het meest genoemd:

- Er kan al veel vergunningsvrij;
- We zijn flexibel;
- Onvoldoende bekendheid bij de burger;
- Onvoldoende op het netvlies in de eigen organisatie.

Hoe nu verder
Het was de bedoeling om de lessen mee te nemen en om te zetten naar aanpassing van 
participatiebeleid in regels in het Omgevingsplan. Inmiddels is bekend dat de wetgever (Rijk) 
participatie door de initiatiefnemer niet verplicht stelt. De raad kan wel besluiten in welke 
gevallen een initiatiefnemer verplicht is zelf een participatieproces op te starten. In alle 
overige gevallen mag de burger zelf bepalen of hij/zij met de buurt overlegt. 

Het bestaande instrument ‘burenakkoord’ heeft vanuit de interne stakeholdersgroep 
aanbevelingen gedaan om het beleid voor kleine ruimtelijke initiatieven aan te scherpen. In 
aanloop naar de omgevingswet lijkt aanpassing van de regels en kaders rondom het 
burenakkoord zelf niet zinvol, maar kan deze kennis kan wel meegenomen worden naar het 
op te stellen participatiebeleid.

De Omgevingswet stimuleert vroegtijdige participatie om tijdig belangen, meningen en 
creativiteit op tafel te krijgen. In het nog op te stellen participatiebeleid kan naast de grote 
(ruimtelijke) initiatieven een handvat voor de burger worden opgenomen hoe een 
participatieproces voor kleine initiatieven kan worden opgepakt. 

Welstandsnormen en omgevingsplan landelijk gebied
Met de inwerkingtreding van de Omgevingswet kan de gemeente in het omgevingsplan 
regels opnemen over de niet-technische aspecten van het bouwen van bouwwerken, zoals 
het uiterlijk van bouwwerken. Neemt de gemeente geen regels op over welstand, dan is de 
gemeente Welstandsvrij! Nu we ons voorbereiden op het nieuwe omgevingsplan is er 
aanleiding om te onderzoeken of en zo ja hoe welstandsnormen worden opgenomen in het 
omgevingsplan.

Doel
Verbetering van het welstandsbeleid door het vinden van de juiste balans tussen 
beschermen en loslaten.

Overwegingen
De welstandsnota is bedoeld om initiatiefnemers in de gelegenheid te stellen hun 
bouwplannen vorm te geven. Uit onderzoek in 2017 (intern en extern) is gebleken dat er 
geen aanleiding was de welstandsnota fundamenteel aan te passen. De welstandsnota is 
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door de raad in 2018 gewijzigd vastgesteld. De wijziging betrof met name de instelling van 
het Adviesteam Ruimtelijke Kwaliteit (ARK). Er zijn geen wijzigingen doorgevoerd met 
betrekking tot inhoudelijke overwegingen over de kwaliteit van de bouwwerken zelf en in 
relatie tot de omgeving. Ook nu is er geen aanleiding tot aanpassing. 

Met een interne stakeholdersgroep en het ARK is gekeken naar de huidige welstandsnota, 
de meest voorkomende bouwwerken en hoe we het voor de burgers en onszelf eenvoudiger 
kunnen maken. Uit deze rondgang kwam naar voren dat duidelijkheid, duidelijke kaders, en 
transparantie het meest belangrijk zijn. Dit geldt zowel voor burgers, de medewerkers van 
het omgevingsloket als voor de medewerkers handhaving.  De bouwwerken met 
sneltoetscriteria  uit de welstandsnota zijn het meest voor de hand liggend om op te nemen 
in het omgevingsplan. Dit zijn de meest voorkomende bouwwerken in Leusden. Uit de 
evaluatie van het burenakkoord zijn geen aandachtspunten naar voren gekomen om het 
welstandsbeleid aan te passen.

Voor de overige bouwwerken blijft de welstandsnota van kracht. Dit houdt in dat als men wil 
bouwen in afwijking van de sneltoetscriteria, of een bouwplan heeft dat niet onder de 
sneltoetscriteria valt, de gemeente Leusden initiatiefnemers uitnodigt om aan de hand van 
de objectcriteria / gebiedscriteria2  het gesprek met de gemeente en de buurt aan te gaan.
Voor al deze bouwwerken zal het Omgevingsplan verwijzen naar de Welstandsnota.

De Omgevingsvisies in samenhang met het Landschapsontwikkelingsplan en de 
Welstandsnota vormen een goede synergie voor de beoordeling van aanvragen op 
ruimtelijke kwaliteit.

 Criteria voor kleine bouwwerken / sneltoetscriteria
Sneltoetscriteria zijn dermate concreet dat een aspirant-bouwer op voorhand kan zien of zijn 
bouwplan daaraan voldoet. Deze criteria voor kleinere bouwwerken kunnen worden gezien als een 
verzameling ‘standaardoplossingen’ die in elk geval geen bezwaren zullen oproepen.
2 Objectgerichte criteria
Objectgerichte criteria hebben betrekking op de beoordeling van specifieke objecten, waarbij het 
object -,het bouwwerk zelf- bij de toetsing voorop staat. Dit betreft bijvoorbeeld hallenhuisboerderijen, 
(agrarische) bedrijfsbebouwing of (burger)woningen in het buitengebied.
De opzet van deze objectgerichte beoordelingskaders is vergelijkbaar met de hierna beschreven 
gebiedsgerichte beoordelingskaders. Ook hierbij gaat het steeds om 'relatieve' welstandscriteria. De 
bouwplannen worden altijd aan het ARK voorgelegd, die de criteria interpreteert in het licht van het 
concrete bouwplan. Objectgerichte criteria kunnen per deelgebied en per welstandniveau verschillen. 
Gebiedsgerichte criteria
De gemeente kan de welstandscriteria differentiëren naar gebieden. De oorspronkelijke 
cultuurhistorisch waardevolle lintbebouwing vraagt om een andere benadering dan een 
bedrijventerrein of een nieuwe woonwijk. De gemeente Leusden heeft er voor gekozen om, waar 
mogelijk, aan te sluiten bij begrenzingen van de bestemmingsplannen. Waar nodig hebben 
verbijzonderingen plaats binnen een deelgebied, om recht te doen aan de bijzondere kenmerken en 
kwaliteiten. Zo kan ook worden voorkomen dat het aantal deelgebieden te groot en dus 
onoverzichtelijk wordt.

Breed spectrum aanbieders (jeugdhulp)
Op 12 november 2019 heeft het college de gemeenteraad middels een memo geïnformeerd 
over de ontwikkelingen met betrekking tot de tot de zogenaamde Breed Spectrum 
Aanbieders. In die memo komen onder andere de inhoudelijke transformatie en de discussie 
over financiering aan de orde
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Ook de afgelopen periode zijn de samenwerkende gemeenten uit de Regio Amersfoort  met 
de zeven ‘breed spectrum aanbieders’ continu in gesprek geweest over het aanbod van 
complexe jeugdhulp. 

Bij het opmaken van de contracten is uitgegaan van een beperkte volumegroei dat 
gecompenseerd zou moeten worden met een efficiencywinst door samenwerking en 
transformatie van de zeven aanbieders (verhoogde door-en uitstroom). Wij constateren 
echter dat het aantal jongeren dat zorg en ondersteuning van één van de zeven aanbieders 
ontvangt met name in 2018 sterker is gegroeid dan deze inschatting. Ook zien we dat de 
transformatie zich later in de tijd terugverdient dan waar wij bij de aanbesteding mee 
rekening hebben gehouden. 

 
Ondanks het uitgangspunt dat zorg en ondersteuning wordt geleverd bínnen de financiële 
afspraken van 2018, worden nu inmiddels gesprekken gevoerd over compensatie van deze 
volumegroei. 
Wij beogen medio mei principeafspraken te kunnen maken met de aanbieders over het al 
eerder besproken transformatieplan en mogelijk extra, incidenteel, budget voor de 
resterende contractperiode. Kosten zullen worden gedekt uit de reserve sociaal domein. 
Vanwege de coronacrisis kan de geplande regionale raadsledenbijeenkomst niet door gaan. 
Wij zullen u zo veel als mogelijk op de hoogte houden van de ontwikkelingen.

Benutten kansen voor duurzame energie in de versteende omgeving
In de raad is meermaals benoemd dat we bij opwekking van duurzame energie zo goed 
mogelijk de kansen dienen te benutten die het minste pijn doen, om te voorkomen dat er een 
grotere belasting op ons mooie buitengebied wordt gelegd dan nodig is. Met dit denken 
volgens een zogenaamde "zonneladder", benutten we de kansen voor zonne-energie op 
daken en bijvoorbeeld boven parkeerplaatsen maximaal, waardoor er minder zonneweides 
en windmolens nodig zijn om de doelen te halen. Dit vraagt actieve sturing vanuit de 
gemeente om te voorkomen dat de markt vooral projecten op pakt met de makkelijkste 
procedures en de beste business case. Om hier invulling aan te geven bewandelen we een 
aantal wegen:

1. In een pilot gaan we ervaring opdoen met het uitgeven van een concessie om 
zonnestroom op te wekken door dubbel ruimtegebruik in de openbare ruimte zoals 
boven parkeerplaatsen. De pilot moet informatie opleveren over de business case en 
wat er nodig is om de opwek van duurzame energie op deze locaties mogelijk te 
maken en een aanpak voor volgende locaties. Ook zal voor het vervolg gekeken 
worden naar de mogelijkheden voor zonne-energie boven parkeerplaatsen van 
bedrijven.

2. Om de benutting van daken van woningen te bevorderen zal via het energieloket 
informatie worden verstrekt en een campagne gestart worden. Ook is het mogelijk 
om offerte op te vragen bij bedrijven uit Leusden via de offertemodule van het digitale 
energieloket. Voor zon op daken van woningen geldt dat dit een rendabele 
investering is en dat hiervoor geen financiële stimulering nodig is. Wel is de 
stimuleringslening duurzaamheid beschikbaar voor wie het geld hiervoor niet op de 
bank heeft staan.

3. Om ook de benutting van grotere daken te stimuleren, wordt gekeken of we bedrijven 
kunnen ondersteunen bij het doen van een SDE+ aanvraag en bij de gezamenlijke 
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marktverkenning en inkoop van zonnepanelen. Ook andere organisaties met grotere 
daken kunnen hier dan aan meedoen.

4. Daarnaast benutten we natuurlijk als gemeente zo veel mogelijk onze eigen daken.
5. Uit eerdere onderzoeken is al bekend dat benutting van alle Leusdense daken niet 

voldoende is om de opgave voor duurzame energie volledig in te vullen. In een 
verdere uitwerking wordt een analyse gemaakt hoeveel duurzame energie opgewekt 
kan worden op alle daken, parkeerterreinen en dergelijke en welke opgave dan nog 
overblijft die met zonneweides en/of windmolens in het buitengebied zal worden 
opgewekt.

We verwachten dat we deze zomer in beeld hebben wat de maximale benutting van 
zonnekansen binnen de bebouwde kom oplevert en wat dan nog aanvullend nodig is. Naar 
verwachting kunnen we in de loop van 2021 een overeenkomst sluiten met een partij voor 
een eerste exploitatie van een zonneproject met dubbelruimtegebruik. 

Transitievisie Warmte 
In de vorige RIB bent u geïnformeerd over de Transitievisie Warmte en de geplande 
behandeling van een startnotitie met uitgangspunten in de raad van 2 juli. Inmiddels zijn we 
een aantal stappen verder en is opdracht verleend aan een ondersteunend bureau om de 
Transitievisie Warmte op te stellen in samenspraak met de gemeentelijke organisatie en 
externe stakeholders. Bijgaand vindt u de procesplanning op hoofdlijnen om in 2020 te 
komen tot een door de raad vastgestelde visie.

Gezien de door de raad geuite wens om voortvarend met dit dossier aan de slag te gaan en 
het traject in 2020 te kunnen afronden, zetten we de eerste stappen in het proces voordat de 
raad de startnotitie heeft vastgesteld. Vooruitlopend op de vaststelling van de startnotitie 
door uw raad in juli, gaan wij vast aan de slag met een inventarisatie van de technische 
gegevens die voor de visie nodig zijn. Bij de behandeling van de startnotie kan de 
gemeenteraad sturen op het proces, de uitgangspunten en daarmee op de op te stellen 
Transitievisie Warmte.

Procesplanning Transitievisie Warmte op hoofdlijnen
Wanneer Wat, cq processtap

April Opdrachtverlening ondersteunend bureau en 
kickoff

Mei Startnotitie met uitgangspunten in b&w

Juni Stakeholderconsultatie 

Juli Startnotitie in de raad

September of 
oktober

Presentatie in uitwisseling

September of 
oktober

Tweede stakeholderconsultatie 

November Transitievisie in de informatieronde

December Vaststelling Transitievisie Warmte 

Aanwijzing Doornseweg 13a als gemeentelijk monument
De raad heeft op 14 maart 2019 in een motie vreemd het college opgedragen het ‘verloren 
erfgoed Leusderheide’ en dan met name de militaire objecten aan de Doornseweg 13a, met 
spoed aan te wijzen als gemeentelijk monument.
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Het college heeft op 7 april 2020 besloten drie van deze objecten aan te wijzen als 
gemeentelijk monument. Technisch juridisch gezien is dit in strijd met art. 3.2 van de 
Erfgoedverordening Leusden 2018. (Een object wordt alleen aangewezen met instemming 
van de eigenaar). 

De eigenaar, ministerie van Defensie, heeft op herhaaldelijk schrijven, ons tot nu toe geen 
(voldoende) garantie kunnen geven voor behoud van deze objecten. De Rijksdienst voor het 
Cultureel Erfgoed heeft in april 2019 de aanwijzing als goed alternatief benoemd waarmee 
behoud van de objecten gewaarborgd is, totdat onderzoek naar eventuele aanwijzing als 
Rijksmonument aan de orde is. Op het laatste schrijven waarin een termijn van bezwaar 
tegen aanwijzing werd gesteld, is geen bezwaar ingediend. 

De minister van Defensie en het Rijksvastgoedbedrijf zijn op de hoogte gebracht van dit 
aanwijzingsbesluit en kunnen tot zes weken na verzending van de brief bezwaar hiertegen 
aantekenen. Omdat dit complex ook onder de regeling van het bestemmingsplan Cultureel 
Erfgoed valt, geldt in ieder geval de voorbeschermingsregel waarbij het niet mogelijk is om 
zonder een omgevingsvergunning tot sloop over te gaan.

Met deze aanwijzing heeft het college gevolg gegeven aan de oproep in uw bovengenoemde 
motie.

Transformatie Speelkamp 28
Vorig jaar zijn wij benaderd door Rienks Arbodiensten om te informeren naar de 
mogelijkheden voor transformatie van hun kantoorpand naar appartementen. Wij hebben 
aangegeven hier in principe positief tegenover te staan, maar hebben hier wel aan 
gekoppeld dat we Rienks Arbodiensten graag zouden willen behouden als werkgever en 
ondernemer in Leusden. 

Begin dit jaar is Rienks Arbodiensten verhuisd vanuit haar kantoor aan Speelkamp 28 
verhuisd naar een kantoor op De Horst, waardoor daar de leegstand verder is 
verminderd. Hierdoor is het huidige kantoor vrij komen te staan. Gelet op de kantorenmarkt 
(weinig vraag) en de wens van de gemeente om het overschot aan kantoor 
vierkantenmeters terug te dringen heeft de eigenaar zich samen met een projectontwikkeling 
bij de gemeente gemeld om het kantoorpand te transformeren naar appartementen.
 
Bij omliggende panden, Speelkamp 24, 26 en 34, is reeds medewerking verleend aan 
transformatie. Voordat wij met het plan voor Speelkamp instemmen, onderzoeken we of 
en hoe deze ontwikkeling past in de directe omgeving. Belangrijk onderdeel is bijvoorbeeld 
of de parkeerbehoefte die bij appartementen hoort goed kan worden opgelost. Voor 
Speelkamp 28 is deze behoefte anders dan bij de transformatie van de 
kantoorpanden Speelkamp 24 en 26. Daar was er sprake van relatief kleine appartementen 
met een lage parkeernorm van 1 parkeerplaats per woning. 
 
In dit plan wil de ontwikkelaar  30 appartementen maken met een verschillende grootte. Het 
kleinste appartement zal iets boven de 30 m2 zijn, de grootste rond de 65 m2 zijn. Voor deze 
ontwikkeling is meer dan 1 parkeerplaats per appartement nodig. 
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Wij kijken bij deze ontwikkeling niet alleen naar het parkeren. Ook vinden wij het van belang 
dat er aandacht is voor de entree en de omgeving van het gebouw. De eerdere toegang tot 
een besloten kantoorgebouw moet veranderen in een open toegang naar een wooncomplex. 
De initiatiefnemer heeft hiervoor een voorstel gedaan. 
 
Op 12 mei hebben we een digitale bijeenkomst met enkele omwonenden. Voor de zomer 
hopen we een besluit te kunnen nemen over het plan.

Hart van Leusden
Het project Hart van Leusden nadert zijn afronding. De afgelopen twee jaar heeft de 
Hamershof zijn transformatie gehad. De verhardingen, zitbanken, afvalbakken en de 
openbare verlichting zijn vervangen met gebruikmaking van duurzame materialen. Ook de 
groenvakken zijn geheel vernieuwd. Een aantal bomen op de Kooikersgracht zijn 
gehandhaafd met bij plaatsing van een aantal nieuwe bomen. Als aanvullingen zijn er 
waterpartijen en een speelelement opgenomen in de buitenruimte welke bijdragen aan een 
uitnodigend karakter van het verblijfsgebied. Ook de panden binnen het gebied zijn voor het 
grootste deel gereed met verbouwen en verduurzamen. Op dit moment leggen we de hand 
aan de laatste details. 

De nieuwe uitstraling zal de ondernemers een steun in de rug zijn. De Hamershof is hiermee 
klaar voor de toekomst. Een plek waar veel Leusdenaren en met plezier zullen winkelen en 
verblijven. De frisse en actieve uitstraling zal hieraan bijdragen.  
In samenwerking met de winkeliersvereniging en andere belanghebbenden willen we een 
mooi openingsfeest realiseren. Door de Corona beperkingen is dit voor nu uitgesteld, we 
gaan proberen of we dit na de zomervakantie kunnen gaan organiseren.

   

Voortgang Hart van Achterveld
De Hessenweg is gereed. Achterveld is weer goed bereikbaar. Op 20 mei wordt de 
Hessenweg geopend en is de gehele weg weer vrij van afzettingen. De reconstructie was 
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nodig. Over een lengte van ruim 1.900 meter zijn rioleringen, rijweg, parkeerplaatsen, 
voetpaden en groenvakken vernieuwd. Het gehele traject is omgezet en ingericht naar een 
dertig kilometer regiem waarmee hardrijden ontmoedigd wordt. De aannemer heeft kans 
gezien het werk zes weken eerder op te leveren als opgenomen in de eerste planning. 
Neemt niet weg dat deze klus het nodige van Achterveld en diens bewoners gevraagd heeft. 
In het bijzonder van de ondernemers langs de Hessenweg. 
Gelukkig mag het eindresultaat er zijn. De kern van Achterveld heeft een mooie uitstraling 
gekregen en is klaar voor de toekomst. 

Vanuit het project danken wij alle bewoners en ondernemers voor hun medewerking en 
geduld en hopen dat er genoten zal worden van het gerealiseerde eindbeeld. Ook hopen wij 
dat de raad tevreden is met het eindresultaat.

Met de provinciaal toegezegde bijdrage is het project binnen de gestelde financiële kaders 
gerealiseerd.

ENSIA verantwoording 2019
Elk jaar moeten gemeenten zich verantwoorden over de kwaliteit van de informatieveiligheid 
van diverse informatiesystemen. Met ingang van het verantwoordingsjaar 2017 moeten 
gemeenten dit verplicht doen volgens de Eenduidige Normatiek Single Information Audit 
(ENSIA). 
Voor het jaar 2019 moet het college een verklaring afgeven over de beveiliging van de 
informatiesystemen Suwinet (Wet Structuur uitvoering werk en inkomen) en DigiD (Digitale 
Identiteit). Over de verklaring van het college wordt assurance gegeven door een IT-auditor. 
De getekende en gewaarmerkte collegeverklaring is nodig voor de verticale verantwoording 
richting de toezichthouders en wordt samen met de paragraaf “Informatieveiligheid” in het 
jaarverslag aangeboden aan de gemeenteraad voor de horizontale verantwoording.

Daarnaast legt de gemeente in aparte ENSIA-rapportages verantwoording af over de 
kwaliteit van de Basisregistratie Adressen en Gebouwen (BAG), de Basisregistratie 
Grootschalige Topografie (BGT) en de Basisregistratie Ondergrond (BRO). 

ENSIA structureert ook de verticale verantwoording richting de rijksoverheid voor de 
Basisregistratie Personen (BRP) en de Paspoortuitvoeringsregeling (PUN) Basisregistratie 
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Personen (BRP). Over deze laatste stelsels wordt op een andere manier verantwoording 
afgelegd. 

Prestaties 2019: 

SUWI          DigiD          BRP           PUN          BGT           BAG            BRO  

Toelichting:
Suwinet voldoet aan de normen.
DgiD voldoet aan de normen.
BRP voldoet aan de normen.
PUN voldoet aan de normen.
BGT voldoet aan de normen.

Gestreefd wordt naar perfectionering van:
1. Koppelvlakken berichtenverkeer BAG en BOR.
2. Controle van locatie puntobjecten als bomen, lichtmasten e.d. 

BAG scoort wel voldoende maar voldoet niet aan alle normen
Voor 2020 zijn de volgende verbetermaatregelen gepland:

1. Proces: 
Goed inwerken van nieuwe BAG beheerder.
Inzetten op stroomlijning van processen en samenwerking met de nieuwe BGT-partij
2. Tijdigheid:
De tijdigheid is inmiddels op orde gebracht.
3. Juistheid: 
Bestanden van de BAG, WOZ en BGT vergelijken. 
Blijven inzetten op een goede samenwerking met de GBLT-WOZ. 

BRO voldoet niet aan de normen
De zelfcontrole van de BRO is vanaf 2019 een nieuwe wettelijke verplichting en scoort 
(mede daardoor) nog onvoldoende. De coördinatie van de BRO zal in 2020 in de organisatie 
worden belegd. Er wordt een projectplan opgesteld om de BRO te implementeren.

Aanbieding jaarverslag adviescommissie bezwaarschriften 2019 en overzicht 
verzoekschriften NO 2019
Sinds 2004 functioneert in Leusden een onafhankelijke adviescommissie bezwaarschriften 
als bedoeld in artikel 7:13 van de Algemene wet bestuursrecht om de bezwaren te 
behandelen die zijn ingesteld tegen besluiten van gemeentelijke bestuursorganen. De 
commissie onderzoekt de betreffende dossiers, hoort de betrokken partijen en brengt advies 
uit over de behandeling van het bezwaar aan het betreffende bestuursorgaan.
De opvallendste bevindingen uit het jaarverslag over 2019 van de adviescommissie 
bezwaarschriften zijn:
1. In 2019 hebben de bestuursorganen alle adviezen van de adviescommissie 

bezwaarschriften overgenomen (zie blz. 6);
2. Het aantal ingediende bezwaarschriften is in 2019 licht gedaald (15,6% ten opzichte van 

2018. 
3. In 2019 is het aantal bezwaarschriften in de persoonsgebonden kamer met 3% 

toegenomen ten opzichte van 2018. In 2019 is het aantal intrekkingen in de 
persoonsgebonden kamer met 37,5% afgenomen ten opzichte van 2018.
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4. In vergelijking met 2018 is het aantal bezwaarschriften voor de zaaksgebonden kamer 
met 20% afgenomen. 

5. In 2019 is het aantal bezwaarschriften op het gebied van woningurgentie met 100% 
toegenomen. Te dien aanzien valt op te merken dat in de nieuwe Urgentieverordening 
huisvesting Leusden 2019 bij toekenning van woonkostentoeslag niet meer automatisch 
urgentie verstrekt wordt. Dit naar aanleiding van een jaarlijks overleg tussen de 
urgentiecommissie, de verantwoordelijk wethouder en Woningstichting. De gemeente 
Amersfoort voert tevens de sociale zekerheid voor de gemeente Leusden uit. Dan kan 
het bevreemding wekken dat de gemeente Amersfoort namens de gemeente Leusden 
op verzoek een woonkostentoeslag verstrekt, hetgeen in Amersfoort automatisch tot 
urgentie leidt, en in Leusden sinds medio 2019 niet meer. Het is bovendien in het 
financiële belang van de gemeente Leusden dat het verstrekken van woonkostentoeslag 
niet langer duurt dan strikt noodzakelijk. Mede naar aanleiding van overleg tussen de 
voorzitters van de adviescommissie bezwaarschriften en de urgentiecommissie en de 
verantwoordelijk wethouder heeft het college besloten dat in het vervolg via een 
beleidsregel bij toekenning van woonkostentoeslag wederom urgentie zal worden 
verstrekt, waarbij alleen in uitzonderlijke gevallen hiervan kan worden afgeweken.

6. In 2019 zijn er geen oneigenlijke Wob-verzoeken bij de gemeente Leusden ingekomen.
7. In paragraaf 3.1 van het jaarverslag is nieuwe wet-/regelgeving opgesomd die van 

invloed is/kan zijn op de behandeling van bezwaarschriften.

De gemeente Leusden is aangesloten bij de Nationale Ombudsman.
Op grond van artikel 9:18, eerste lid, van de Algemene wet bestuursrecht heeft een ieder het 
recht de ombudsman schriftelijk te verzoeken een onderzoek in te stellen naar de manier 
waarop de gemeente zich tegenover hem/haar in een bepaalde situatie heeft gedragen. De 
ombudsman is op grond van 9:18, tweede lid, van de Awb vervolgens verplicht om gevolg te 
geven aan dit verzoek en doet naar aanleiding van zijn bevindingen geregeld aanbevelingen 
aan gemeenten. Over afdoening van de verzoekschriften wordt de gemeente jaarlijks 
gerapporteerd. Per 1 januari 2018 is in BLNP-verband een gezamenlijke gemeentelijke 
ombudsman benoemd voor de gemeenten Bunschoten, Nijkerk en Putten. Aangezien de 
gemeenteraad van Leusden in haar vergadering van 15 juni 2017 niet met dit voorstel kon 
instemmen, is het contract met de Nationale Ombudsman gecontinueerd.
De Nationale ombudsman heeft in de periode van 1 januari t/m 31 december 2019 zes 
verzoekschriften ontvangen die betrekking hadden op de gemeente Leusden. 

Het betrof allereerst een bij deze instantie ingediende klacht dat de gemeente Leusden 
ondanks toezegging deze klacht niet heeft afgehandeld. Verzoeker is geadviseerd de 
gemeente even te bellen, en wanneer een reactie van de gemeente uitblijft dan een klacht 
bij de NO in te dienen. 

Voorts is een klacht ingediend over werkzaamheden in de wijk waarover klager als 
woningbezitter niet tijdig is geïnformeerd. Klager is terugverwezen voor interne 
klachtbehandeling. 

Ten derde is een klacht ingediend met betrekking tot een grote tak die van een boom is 
afgewaaid. De tak viel verder naar beneden en kwam op de straat te liggen. Klager is 
aangeraden om eerst de gemeente te bellen.

Ten vierde is een klacht ingediend met betrekking tot een Wmo-aanvraag die maar niet 
schijnt te lukken. Klager is terugverwezen voor interne klachtbehandeling. 
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Ten vijfde is een klacht ingediend met betrekking tot iemand die, zonder toestemming van de 
bewoner, zich heeft ingeschreven op het adres van verzoeker. De inschrijving is online 
gegaan, volgens verzoeker wordt dan niet om toestemming gevraagd. Hij kwam daar kort 
geleden achter toen hij de huurtoeslag niet ontvangen had. Hij belde met de Belastingdienst 
en die vertelde hem waarom hij geen recht meer had op de toeslag. Vervolgens heeft hij hier 
melding van gemaakt bij de gemeente. Verzoeker is mee gegeven dat eerst af te wachten, 
nu de gemeente ermee bezig is. Mocht het lang duren dan kan verzoeker opnieuw met de 
NO bellen. Klager is verwezen of geïnformeerd. 

Ten zesde is een klacht ingediend met betrekking tot de Wmo. Deze klacht is nog in 
behandeling.

De bevindingen van de adviescommissie bezwaarschriften en de Nationale Ombudsman 
zullen worden betrokken bij de ontwikkeling van de juridische kwaliteitszorg.

jaarverslag 2019 
concept (1).doc

Overzicht 
verzoekschriften NO 2019 (1).pdf
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